
PROTOKÓŁ  Nr XXII/2009  
sesji Rady Miejskiej w Golczewie 

odbytej w dniu 30 kwietnia 2009 roku 
 

Obrady sesji otworzył i przewodniczył Mieczysław Perużyński Przewodniczący Rady. 

Przywitał wszystkich radnych i zaproszonych gości. 

Rada obrady rozpoczęła o godzinie 1400
, zakończyła o godz.1555 

Stwierdził kworum i poinformował, że obradach udział bierze 14 radnych,  

na ustawowy stan 15 radnych. 

Radny Tomasz Bartniczuk (spóźniony) udział w sesji wziął od pkt 1. 3) (godz. 1410) 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

W obradach sesji uczestniczyli: Andrzej Danieluk Burmistrz Golczewa, Waldemar 

Bartniczuk zastępca burmistrza, Ireneusz Wilk sekretarz gminy, Barbara Deszyńska 

skarbnik gminy, Zbigniew Olech radca prawny, kierownicy gminnych jednostek 

organizacyjnych, dyrektorzy szkół, przewodniczący Zarządu Osiedla Golczewo  

i sołtysi wsi. 

Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

 

Porządek obrad sesji: 
1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 
2) przedstawienie porządku obrad, 
3) przyjęcie protokołu z XXI sesji. 

 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa  

za 2008 r. 
1) wprowadzenie Burmistrza, 
2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca sprawozdania 

z wykonania budżetu, 
3) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2008 r., 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
5) dyskusja. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2009 r. 



 2

 
5. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Golczewa do zawarcia 

porozumienia z Województwem Zachodniopomorskim na realizację inwestycji 
drogowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 108 w miejscowości Gadom  
oraz ustalenia maksymalnej kwoty zobowiązania Gminy Golczewo w kosztach 
tego przedsięwzięcia. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”. 
 
7. Projekt uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Golczewo”. 
 
8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który 
uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym 
przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Golczewo. 

 
9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu 
ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 
Pożarną lub Gminę Golczewo. 

 
10. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia niektórych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych  
przez Gminę Golczewo. 

 
11. Rozpatrzenie pisma Pani Elżbiety Ostrowskiej w sprawie uznania go za skargę  
 
12. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z wykonywanych czynności  

w okresie między sesjami. 
 
14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
 
16. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 1 Sprawy regulaminowe 
 

Na podstawie listy obecności przewodniczący obrad stwierdził, że w sesji 

udział bierze odpowiednia liczba radnych i Rada jest władna do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Przedstawił porządek obrad, do którego Andrzej Danieluk, burmistrz zgłosił 

wniosek o jego rozszerzenie o dodatkowe dwa punkty, tj.: „Projekt uchwały w sprawie 
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udzielenia pomocy finansowej Gminie Kamień Pomorski  

na dofinansowanie budowy budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu 

Pomorskim” oraz „Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Golczewo 

oraz uchwalenia regulaminu przyznawania stypendiów na wyrównanie szans 

edukacyjnych dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Golczewie w roku szkolnym 

2008/2009” i umieszczenie ich po 10 pkt. 

 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie ww. wniosek. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska 14 głosami „za” przyjęła wniosek 

burmistrza o rozszerzenie porządku obrad o ww. dwa punkty. 

 

Przewodniczący obrad przedstawił porządek obrad po zmianie. 

 

W związku z powyższym dalszy porządek obrad sesji przedstawia się następująco: 

3) przyjęcie protokołu z XXI sesji. 
 
2. Interpelacje i wnioski radnych. 
 
3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa  

za 2008 r. 
1) wprowadzenie Burmistrza, 
2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca sprawozdania 

z wykonania budżetu, 
3) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Golczewo za 2008 r., 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca wniosku 

Komisji Rewizyjnej, 
5) dyskusja. 

 
4. Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo  

na 2009 r. 
 
5. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Golczewa do zawarcia 

porozumienia z Województwem Zachodniopomorskim na realizację inwestycji 
drogowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 108 w miejscowości Gadom  
oraz ustalenia maksymalnej kwoty zobowiązania Gminy Golczewo w kosztach 
tego przedsięwzięcia. 

 
6. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”. 
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7. Projekt uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy 
Golczewo”. 

 
8. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który 
uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym 
przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Golczewo. 

 
9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym 
lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż Pożarną  
lub Gminę Golczewo. 

 
10. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia niektórych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego dla niektórych nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez Gminę Golczewo. 

 
11. Rozpatrzenie pisma Pani Elżbiety Ostrowskiej w sprawie uznania go za skargę  
 
12. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 
 
13. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z wykonywanych czynności  

w okresie między sesjami. 
 
14. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
15. Wolne wnioski i zapytania. 
 
16. Zakończenie obrad. 
 

Następnie w wyniku jawnego głosowania radni przyjęli protokół z XXI sesji 

Rady Miejskiej w opracowanym brzmieniu jednomyślnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

 Radny Grzegorz Dyksy na prośbę mieszkańców budynku przy ul. Krótkiej 2 

poinformował, że jako jedyni nie są podłączeni do kanalizacji, woda, którą płukana 

jest sieć wodociągowa wypływa z hydrantu znajdującego się w pobliżu ich budynku  

i wpływa do szamba będącego ich własnością. Poinformował, że chodnik kończy się 

20 m przed ich posesją i brak jest przejścia dla pieszych stwierdził ponadto, że 

właściciele ww. budynku we własnym zakresie koszą trawę przy jezdni, którą winien 

jednak kosić podmiot do tego zobowiązany. Radny i imieniu mieszkańców 

wspomnianego budynku zapytał  „kiedy będą traktowani, jak inni mieszkańcy 

Golczewa? ”  
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Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa  

za 2008 r. 

 Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił projekt 

uchwały i stwierdził, że sprawozdanie Burmistrza Golczewa z wykonania budżetu  

za 2008 r. w formie pisemnej radni otrzymali w wymaganym terminie.  

Projekt uchwały i sprawozdanie Burmistrza stanowi kolejno załącznik nr 3 i 4  

do protokołu. 

 

Ad. 3. 1) wprowadzenie Burmistrza 

 Andrzej Danieluk, burmistrz poinformował, że mamy jasne i skonkretyzowane 

cele oraz wiemy, jakimi środkami je osiągnąć. Praca przebiega przyzwoicie, 

spokojnie oraz dodał, że Gmina przez instytucje zewnętrzne i prowadzone kontrole 

oceniana jest pozytywnie.  

Za dobrą współpracę nad realizacją budżetu za 2008 r. podziękował Radnym, 

Zastępcy Burmistrza oraz pracownikom Urzędu. 

 

Ad. 3. 2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca 

sprawozdania z wykonania budżetu 

 Barbara Deszyńska, skarbnik Gminy odczytała uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie nr XXVI/79/2009 z 9 kwietnia 2009 r. 

w sprawie wydania pozytywnej opinii dotyczącej sprawozdania Burmistrza Golczewa 

z wykonania budżetu za 2008 r.,  

Ww. uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3. 3) wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2008 r. 

 Radna Wanda Cieślikiewicz, członek Komisji Rewizyjnej odczytała Wniosek 

Komisji Rewizyjnej Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie z 7 kwietnia  

2009 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Golczewa absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu Gminy za 2008 r. 

Ww. wniosek stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 3. 4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie dotycząca wniosku 

Komisji Rewizyjnej 

 Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady Miejskiej odczytał uchwałę 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

nr XXXIX/147/2009 z 20 kwietnia 2009 r. w sprawie wydania opinii dotyczącej 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Golczewie w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Golczewa absolutorium z wykonania budżetu za 2008 r. 

Ww. uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 3. 5) dyskusja 

 Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady stwierdził, że ustawa  

o finansach publicznych jest bardzo obszerna w swojej treści zaś procedura 

uchwalania budżetu trwa równie długo, jak jego realizacja i osobiście nie zna bardziej 

precyzyjnego sposobu podziału środków publicznych. Wobec powyższego 

niezrozumiałym jest dla niego sytuacja, gdzie w uchwale budżetowej zaplanowano  

1 mln zł z przeznaczeniem na inwestycję związaną z budową przydomowych 

oczyszczalni ścieków i w czasie trwania roku budżetowego wspomniana inwestycja 

nie jest realizowana i nic nie zrobiono w tym kierunku. Niezrozumiała jest także 

budowa drogi w Wysokiej Kamieńskiej, która nie była ujęta w planie inwestycyjnym 

mimo, że wiele dróg na terenie gminy wymaga przeprowadzenia remontu.  

Uważa, iż przedstawiona sytuacja jest wynikiem zbyt małego doświadczenia 

Burmistrza w realizacji budżetu, liczy natomiast na to, że Burmistrz w przyszłości 

będzie bardziej szanował decyzje Rady. 

 Andrzej Danieluk, burmistrz nie zgodził się z zastrzeżeniami 

Przewodniczącego i stwierdził, że nie ośmieliłby się zlekceważyć decyzji Rady  

w realizacji budżetu. Wspomniane inwestycje zawarte są z Wieloletnim Planie 

Inwestycyjnym, którego realizacja rozłożona jest na najbliższe lata. Nawiązując  

do inwestycji dotyczącej budowy przydomowych oczyszczalni ścieków, które zawarte 

są w punkcie dotyczącym modernizacji oczyszczalni stwierdził, że jest to 

systematycznie i skrupulatnie realizowane, przygotowano dokumentację  

o pozyskanie środków unijnych. Złożono dokumentację do trzech funduszy 

związanych z basztą, kościołem w Niemicy i budową Centrum w Wysokiej Kam., 

odnośnie remontów dróg na terenie gminy wyjaśnił, że trwają uzgodnienia  
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z Zarządem Powiatu i wykonano dwa projekty związane z remontem dróg gminnych. 

W związku z tym przygotowano umowy z firmami, które przygotują wnioski. 

Poinformował, że wszystko odbywa się zgodnie z procedurą i nie rozumie zarzutów. 

 Radny Antoni Opowicz, uważa, że tak niskiego wykonania inwestycji  

w wysokości 57 % w historii Gminy nigdy nie było, natomiast „fiskalizm” Gminy jest 

dobry, ponieważ jego wykonanie osiąga 112 % i zapytał, dlaczego „lekką ręką” 

wyrzucono dokumentację dotyczącą budowy kanalizacji do Wysokiej Kamieńskiej. 

Zdaje sobie jednak sprawę, że poprzednicy nie zdążyli wszystkiego zrobić do końca. 

Powiat przesłał pismo odnoście budowy kanalizacji do Wysokiej Kam, lecz Gmina  

do niego nie ustosunkowała się, nie ustalono również dotychczas własności działek 

przez które ma być prowadzona kanalizacja.  

Rozliczenie wykonania budżetu jest zgodne, „słupki są pięknie poukładane”, 

ponieważ w pewnym momencie nad tym pracowały trzy skarbniczki i co to tego nie 

ma wątpliwości. Uznał, że rola Burmistrza nie polega na tym, aby zarządzać 

pracownikami, Burmistrz winien posiadać koncepcje rozwoju Gminy i w tej dziedzinie 

działać. 

Jest jednak przeciw udzieleniu absolutorium i głosowanie w tym zakresie ma sens, 

ponieważ dziś możemy pokazać „żółtą lub czerwoną kartkę”  

 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/197/09 
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Golczewa za 2008 r.12 głosami „za”. 

przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

 
Uchwała Nr XXII/197/09 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Burmistrz podziękował za udzielenie absolutorium i zaproponował, aby Komisja 

Rewizyjna sprawdziła przygotowaną dokumentację na budowę kanalizacji do 

Wysokiej Kam. Poinformował, że Gminy ważne jest utrzymanie płynności finansowej, 
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natomiast radnych głosujących przeciw udzieleniu absolutorium zaprasza  

do współpracy. 

 

Ad. 4 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo 

na 2009 r. 

Barbara Deszyńska, skarbnik przedstawiła projekt uchwały i poinformowała,  

że w przedłożonym projekcie umieszczono dwie pozycje, które wpływają na zmianę  

w budżecie; kwota 60 tys. zł planowana jest realizację wspólnej inwestycji  

z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie, pn. Przebudowa chodnika  

w miejscowości Gadom w ciągu drogi wojewódzkiej nr 108. Stwierdziła, że środki 

finansowe przesuwa się w ramach tego samego działu i rozdziału zaś ostateczna 

kwota wydatków i jej rozliczenie nastąpi po zakończeniu inwestycji.  

Kolejna zmiana w budżecie związana jest z wydatkiem w wysokości 25 tys. zł 

przeznaczonym na dofinansowanie budowy budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w 

Kamieniu Pomorskim, wspomniane środki zostaną przekazane w formie dotacji 

celowej na podstawie podpisanego porozumienia. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały ww. 

projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/198/09 
w sprawie zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy Golczewo na 2009 r. 
jednomyślnie 15 głosami „za”. 

 
Uchwała Nr XXII/198/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący obrad o godz. 1455  zarządził przerwę, 

o godz. 1510 wznowiono obrady. 
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Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Golczewa do zawarcia 

porozumienia z Województwem Zachodniopomorskim na realizację inwestycji 

drogowej w ciągu drogi wojewódzkiej nr 108 w miejscowości Gadom oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty zobowiązania Gminy Golczewo w kosztach tego przedsięwzięcia.  

 Andrzej Danieluk, burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował,  

że Gmina Golczewo wspólnie z Zarządem Dróg Wojewódzkich w Koszalinie wzorem 

lat ubiegłych zamierza zrealizować zadanie pn. „Przebudowa chodnika  

w miejscowości Gadom, w ciągu drogi wojewódzkiej nr 108”. Wartość zadania została 

oszacowana na podstawie kosztorysu inwestorskiego na kwotę 160 tys. zł.  

W związku z tym, że niezbędny jest wkład Gminy w realizację ww. zadania, więc 

Gmina Golczewo zobowiązuje się przekazać kwotę 60 tys. zł w formie dotacji. 

  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały i poddał go pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/199/09 
w sprawie upoważnienia Burmistrza Golczewa do zawarcia porozumienia  

z Województwem Zachodniopomorskim na realizację inwestycji drogowej w ciągu 

drogi nr 108 w miejscowości Gadom oraz ustalenia maksymalnej kwoty zobowiązania 

Gminy Golczewo w kosztach tego przedsięwzięcia, jednomyślnie  

15 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXII/199/09 stanowi załącznik nr 12. do protokołu. 

 

Ad. 6 Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany „Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że firma EWELOP zwróciła się z wnioskiem do Gminy Golczewo 

zmianę Studium, ponieważ planuje rozmieszczenie elektrowni wiatrowych na terenie 

gminy naszej Gminy, na gruntach będących własnością Pana Owczarka.  
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Następnie wskazał na mapie położenie działek, na których planowana jest  

ich lokalizacja.  

 Radny Mieczysław Perużyński, zapytał, kto zdemontuje te urządzenia  

po 25 latach ich używalności, bowiem taki jest przewidywany okres ich używalności. 

 Zastępca burmistrza stwierdził, że w świetle obowiązującego prawa, 

elektrownie wiatrowe budowane są na podstawie zezwolenia na budowę, więc nie ma 

obwarowania co do ww. okresu. Gmina w ramach kompetencji może zmienić Studium 

i Plan zagospodarowania przestrzennego, natomiast inwestor uzyskując zezwolenie 

na budowę otrzymuje warunki zabudowy i zgodnie z nimi realizuje swoje 

przedsięwzięcie. W umowach dzierżawy zawieranych pomiędzy inwestorem  

a właścicielem nieruchomości są zapisy, że po jej zerwaniu inwestor zobowiązuje się 

do przywrócenia pierwotnego stanu gruntu i wydobycia postumentu  

do głębokości 1 m. 

 Zbigniew Olech, radca prawny stwierdził, że nie ma obwarowania związanego 

z ich demontażem po okresie 25 lat, zaś zezwolenia budowlane należą  

do kompetencji powiatu. 

 Burmistrz poinformował, że okres 25 lat jest przewidywany na zamortyzowanie 

poniesionych kosztów, nie oznacza to jednak ich używalności. 

 Radny Mieczysław Perużyński uważa, że wyrażamy zgodę na zmianę 

przestrzeni, nie wiedząc, jakie będą tego skutki, natomiast zysk z funkcjonowania 

farm będą miały jedynie dwie osoby, tj. właściciel nieruchomości i inwestor. 

 Zastępca burmistrza poinformował, że przedłożony projekt uchwały ma na celu 

wyrażenie zgody na przystąpienie do zmiany Studium, jest to pierwszy etap 

procedury administracyjnej, zaś kolejnym etapem będzie podjęcie uchwały  

o ewentualnej zmianie Studium, która w dalszym postępowaniu będzie zależna  

od wielu ustawowych czynników. 

 Burmistrz poinformował, że z tytułu funkcjonowania farm wiatrowych Gmina 

Golczewo będzie czerpała zysk w postaci podatków. 

 Radca prawny poinformował, że podatek od nieruchomości ponosi właściciel 

nieruchomości, natomiast podatek od budowli stanowi wielkość 2 % ich wartości i 

ponosi go jej właściciel. Najczęściej w zawieranych umowach obowiązek płatności 

podatku jest przerzucany bezpośrednio na inwestora. 
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 Radny Grzegorz Dyksy nie jest zwolennikiem funkcjonowania elektrowni 

wiatrowych lecz przekonuje go jednak fakt, że Gmina od każdego wiatraka będzie 

czerpała zysk ok. 300 tys. zł, uzyskując dodatkowo dochód z tytułu opłat za zajęcie 

pasa drogowego. Osobiście woli, aby na terenie gminy funkcjonowały farmy wiatrowy 

a nie chociażby jedna elektrownia atomowa. 

 

Radni nie wnieśli więcej uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały 

powyższy projekt uchwały i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/200/09 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Golczewo”, 14 głosami „za”,  

przy 1 głosie „przeciw”. 

 
Uchwała Nr XXII/200/09 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 7 Projekt uchwały w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy 

Golczewo”. 

Burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że zgodnie z uchwałą  

z 29 kwietnia 2008 r. w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Golczewo” 

Rada Miejska nadaje powyższy tytuł po rozpatrzeniu złożonych wniosków przez 

Kapitułę Honorową. Wyróżnienie jest wręczane dla wyznaczonej osoby podczas 

uroczystości gminnej. 

Radny Mieczysław Perużyński, przewodniczący obrad jako przewodniczący 

Kapituły Honorowej poinformował, że Kapituła po rozpatrzeniu złożonych wniosków 

na posiedzeniu w dniu 15 kwietnia br. wyłoniła kandydata o nadanie powyższego 

tytułu dla Pana Jana Bartniczuka, ponadto dodał, iż opinię Kapituły radni otrzymali  

w załączeniu do niniejszego projektu uchwały. 

 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
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 Przewodniczący Rady poinformował, że Komisje pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały.  

 Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/201/09 
w sprawie nadania wyróżnienia „Zasłużony dla Gminy Golczewo”, jednomyślnie  

15 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXII/201/09 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Ad.8 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył 

w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym  

przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Golczewo. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały  

i poinformował, że podczas ostatniej sesji Rady podjęto uchwałę w sprawie ustalenia 

wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który 

uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym 

przez Państwową Straż Pożarną lub Gminę Golczewo lecz zgodnie z obowiązującym 

prawem uchwała ta nie jest aktem prawa miejscowego i Gmina nie posiada 

ustawowego uprawnienia do jej rozszerzenia o zapis dotyczący zasad rozliczania 

ekwiwalentu. W związku z powyższym wnosi się o jej uchylenie. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi kolejno załącznik nr 17 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 
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Nr XXII/202/09 
w sprawie uchylenia uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu 

ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż 

Pożarną lub Gminę Golczewo, 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

 

Uchwała Nr XXII/202/09 stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad.9 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla członka ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym 

lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwowa Straż Pożarną  

lub Gminę Golczewo. 

 Waldemar Bartniczuk, zastępca burmistrza przedstawił projekt uchwały, który 

określa właściwe zasady ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka 

ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwowa Straż Pożarną lub Gminę Golczewo. 

 Burmistrz wniósł autopoprawkę w § 2 i dodanie zapisu „z mocą od 1 kwietnia 

2009 r.” 

 Sekretarz wyjaśnił, że zapis ten umożliwi wypłatę ekwiwalentu do strażaków, 

ochotników biorących udział w akcji gaszenia pożaru w Kamieniu Pom. 

Radni nie wnieśli uwag złożonej autopoprawki i do całości przedstawionego projektu 

uchwały. 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały  

ww. projekt uchwały i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/203/09 
w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członka ochotniczej 

straży pożarnej, który uczestniczył w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 

pożarniczym organizowanym przez Państwowa Straż Pożarną lub Gminę Golczewo, 

jednomyślnie 15 głosami „za”. 
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Uchwała Nr XXII/203/09 stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie podwyższenia niektórych minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Golczewo. 

 Ireneusz Wilk, sekretarz przestawił projekt uchwały i poinformował, że 

minimalne stawki wynagrodzenia zasadniczego określone są w rozporządzeniu 

Ministra Edukacji Narodowej i SA zależne od stopnia awansu zawodowego 

nauczycieli. Z symulacji wynagrodzeń nauczycieli wynika, iż zachodzi konieczność 

podwyższenia minimalnych stawek wynagrodzenia do kwot określonych w niniejszym 

projekcie uchwały. Poinformował, że przedstawiony projekt uchwały jest aktem prawa 

miejscowego.  

W imieniu Burmistrza zgłosił autopoprawkę do § 2 poprzez dopisanie „z mocą  

od 1 stycznia 2009 r.” 

 Burmistrz wniósł autopoprawkę do tytułu projektu uchwały poprzez wykreślenie 

wyrazów „dla niektórych” po wyrazie zasadniczego a wpisanie ich po wyrazie 

„zasadniczego” 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały i zgłoszonych 

autopoprawek. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/204/09 

w sprawie podwyższenia niektórych minimalnych stawek wynagrodzenia 

zasadniczego dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Golczewo, jednomyślnie 15 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXII/204/09 stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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Ad.11 Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kamień 

Pomorski na dofinansowanie budowy budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru  

w Kamieniu Pomorskim. 

 Radni chwilą ciszy uczcili pomięć osób, które poniosły śmierć w wyniku pożaru 

w Kamieniu Pom. 

Burmistrz przedstawił projekt uchwały i poinformował, że w związku  

z tragicznym pożarem budynku socjalnego w Kamieniu Pomorskim, Burmistrz 

Kamienia Pomorskiego zwrócił się z wnioskiem o udzielenie wsparcia finansowego 

na budowę budynku mieszkalnego dla osób poszkodowanych. Przedmiotowa 

uchwała umożliwia przekazanie środków w wysokości 25 tys. zł. 

 Mariusz Wawrzyński, radny Powiatu przedstawił informację Zespołu 

zajmującego się budową budynku socjalnego w Kamieniu Pomorskim, i 

poinformował, że planuje się budowę dwóch budynków socjalnych o łącznej ilości 35 

mieszkań, które mają powstać w ciągu 6 miesięcy. Stwierdził, że Rząd oraz wiele 

Gmin zadeklarowało pomoc finansową. Ponadto dodał, że kilka dni po pożarze dla 

osób poszkodowanych jego skutkami zabezpieczono niezbędne potrzeby rzeczowe. 

Uruchomiono dwa konta bankowe, natomiast OPS w Kamieniu Pomorskim apeluje do 

osób chętnych o udostępnienie mieszkań dla pogorzelców do czasu  

ich wybudowania, koszty wynajęcia pokryje Gmina Kamień Pomorski. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu planu. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/205/09 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kamień Pomorski na 

dofinansowanie budowy budynku mieszkalnego dla ofiar pożaru w Kamieniu 

Pomorskim, jednomyślnie 15 głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXII/205/09 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Ad.12 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Golczewo  

oraz uchwalenia regulaminu przyznawania stypendiów na wyrównanie szans 

edukacyjnych dla uczniów Liceum Ogólnokształcącego w Golczewie w roku szkolnym 

2008/2009 

 Andrzej Danieluk, burmistrza przedstawił projekt uchwały i poinformował, że w 

związku z ogłoszonym konkursem  w ramach Działania 2.2 Wyrównanie szans 

edukacyjnych poprzez programy stypendialne proponuje się przystąpienie do niego 

Gminy Golczewo poprzez zatwierdzenie projektu pod nazwą „Stypendia dla uczniów 

Liceum Ogólnokształcącego w Golczewie”, stwierdził, że w związku z powyższym 

przygotowano stosowne dokumenty. 

 

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu planu. 

 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie podjęła uchwałę 

 

Nr XXII/206/09 

w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Golczewo oraz uchwalenia regulaminu 

przyznawania stypendiów na wyrównanie szans edukacyjnych dla uczniów Liceum 

Ogólnokształcącego w Golczewie w roku szkolnym  2008/2009, jednomyślnie 15 

głosami „za”. 

 

Uchwała Nr XXII/206/09 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad.13 Rozpatrzenie pisma Pani Elżbiety Ostrowskiej w sprawie uznania go za skargę 

 Przewodniczący obrad poinformował, że za pośrednictwem Urzędu 

Wojewódzkiego na jego ręce wpłynęło pismo Pani Elżbiety Ostrowskiej. Radni 

zapoznali się z jego treścią uznając pismo za skargę. Wobec powyższego wystąpił z 

zapytaniem do radnych, czy radni są „za” jej przekazaniem dla Komisji Rewizyjnej w 

celu rozpatrzenia.  

Radni nie wnieśli uwag i pozytywnie ustosunkowali się do propozycji 

przewodniczącego obrad. 
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Przewodniczący obrad poddał powyższą propozycje pod głosowanie. 

Pismo stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

W wyniku jawnego głosowania Rada Miejska w Golczewie  

Rada Miejska jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęła propozycję przekazania pisma 

Pani Elżbiety Ostrowskiej uznanego za skargę dla Komisji Rewizyjnej w celu 

rozpatrzenia. 

 

Ad. 14 Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

 Burmistrz poinformował, że sprawozdanie zostało przedłożone radnym  

w formie pisemnej i dodał, że wiele czasu poświęcono na poprawę funkcjonowania 

Urzędu i pracowników ponadto stwierdził, że czyni starania, aby dopilnować 

właściwej procedury złożenia wniosków o pozyskanie środków unijnych. 

  

Radni nie wnieśli więcej uwag do przedstawionego sprawozdania. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie sprawozdanie złożone  

przez Burmistrza. 

 

Radni w wyniku jawnego głosowania jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęli  

ww. sprawozdanie. 

Sprawozdanie burmistrza z działalności między sesjami stanowi załącznik  

nr 28 do protokołu. 

 

Ad. 15 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z wykonywanych czynności  

w okresie między sesjami. 

 Mieczysław Perużyński, przewodniczący Rady poinformował, że w okresie 

między sesjami wpłynęła do Rady następującą korespondencja: Związek Celowy 

Gmin R-XXI przesłał zaproszenie na sesję Zgromadzenia, prezydent Częstochowy 

zaprosił na pielgrzymkę samorządowców, Zachodniopomorski Urząd Wojewódzki 

protokołem pokontrolnym podsumował kontrolę problemową skarg i wniosków 

rozpatrywanych przez Radę. Poinformował ponadto, że Związek OSP wystąpił 

pismem dotyczącym problemów i propozycji swojej jednostki, w związku z tym 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby Komisja Finansów, Rozwoju 
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Gospodarczego i Ochrony Środowiska przeprowadziła kontrolę funkcjonowania i 

finansowania przez Gminę powyższej jednostki. 

Radni propozycję Przewodniczącego Rady przyjęli pozytywnie. 

 

Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych 

 Zastępca burmistrza udzielił odpowiedzi na interpelację złożona przez 

Grzegorza Dyksego dotyczącą budynku mieszkalnego przy ul. Krótkiej 2  

i poinformował, że hydrant rzeczywiście znajduje się w niewielkiej odległości  

od budynku mieszkalnego, w związku z powyższym płukanie sieci wodociągowej 

będzie odbywała się przy pomocy węży, aby oddalić się od zabudowań.  

Przejście dla pieszych może być wykonane wówczas, gdy po obu stronach jezdni 

znajduje się chodnik, wobec powyższego zostaną przeprowadzone uzgodnienia  

z Zarządem Dróg o przedłużenie długości chodnika lub wykonanie chociażby 

przedstopnia. Odnoście podłączenia budynku do sieci kanalizacyjnej poinformował, 

że mieszkańcy tego budynku nie występowali o wykonanie przyłącza, natomiast 

podłączenie ww. budynku będzie możliwe po zamontowaniu odpowiedniej 

przepompowni, którą winien zamontować właściciel budynku we własnym zakresie. 

Wyraził wdzięczność, że trawę przy drodze kosi właściciel budynku i potwierdził,  

że winien robić to jednak Zakład Usług Publicznych. 

 

Ad. 16. Wolne wnioski i zapytania. 

 Waldemar Pakuła, przewodniczący Zarządu Mieszkańców Golczewa zwrócił 

się z następującymi wnioskami: umożliwienie dojazdu samochodów osobowych  

do bram cmentarza oraz wykonanie parkingu przy chodniku ułożonym w kierunku 

cmentarza oraz zamontowanie pojemnika na śmieci przy kiosku ze zniczami. 

Wnioskował ponadto o wykonanie ławki na przystanku PKS w Golczewie. 

 Burmistrz proponuje dojazd do cmentarza nadal pozostawić w niezmienionym 

stanie, ponieważ wykonanie miejsc parkingowych wiąże się  

ze znacznymi kosztami. Poinformował, że dojazd do cmentarza dla osób tego 

potrzebujących jest w dalszym ciągu możliwy, ponieważ klucz od blokad 

ograniczających wjazd jest dostępny w kiosku ze zniczami. 

Stwierdził, że zasadnym jest zamontowanie wspomnianego kosza na śmieci oraz 

potrzeba wykonania ławki na przystanku autobusowym. 



 19

 Mariusz Wawrzyński, radny Powiatu Kamieńskiego poinformował, że jednym  

z tematów odbytego Forum Przewodniczących Rad Powiatów była propozycja 

poprawy prawa samorządowego, w związku z tym jest apel do samorządowców  

o przeprowadzenie monitoringu obowiązującego prawa i „wyłapanie” aspektów, które 

utrudniają działalność samorządów. Przedłożone propozycje zmiany zamierzają 

przedstawić w formie wystąpienia do legislacji dla posłów z naszego terenu.  

W związku z powyższym prosił, aby Gmina Golczewo również zgłosiła ewentualne 

poprawki  do ww. prawa. 

Ponadto poinformował, że Powiat Kamieński w budżecie przeznaczył kwotę 600 tys. 

zł na inwestycje w Gminie Golczewo z przeznaczeniem na remont dróg powiatowych, 

które objęte są Wieloletnim Planem Inwestycyjnym, zrealizowanie tej inwestycji  

jest możliwe przy 50 % udziale finansowym Gminy. Wobec powyższego zaapelował  

o zawarcie porozumienia w tej kwestii, która również stworzy możliwość pozyskania 

środków unijnych. 

 Przewodniczący Rady pogratulował, że intencje Powiatu względem Gminy 

Golczewo zmieniły się na lepsze  

 

 Renata Dobrowolska, sołtys Sołectwa Drzewica wystąpiła z wnioskiem  

o zamontowanie w Kłodzinie znaku drogowego wskazującego kierunek do Buku. 

 Burmistrz poinformował, że w powyższej sprawie skierowano już pismo  

do Zarządu Dróg. 

 

 Ponadto poinformował, że Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny  

w Kamieniu Pom. przesłał Plan pendemiczny, dotyczący zakresu działania  

na wypadek wystąpienia pandemii grypy. Uczulił w szczególności sołtysów wsi  

o zwrócenie uwagi na wszelkie przejawy z nią związane. 

Burmistrz zaprosił na Golczewską Majówkę, połączoną otwarciem boiska „Orlik 

2012” i zawodami strażackimi. 

 

 Radna Danuta Bednarz zwróciła się z wnioskiem do Przewodniczącego Rady 

Powiatu o zamontowanie znaku informacyjnego o nazwie miejscowości i terenie 

zabudowanym przed Wysoką Kamieńską od strony Kozielic, o który wielokrotnie 

interweniowała. 
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 Radny Mieczysław Peruzyński, przewodniczący obrad poinformował,  

że od dwóch lat interweniuje o obniżenie wysokości znaku drogowego ustawionego  

przy krzyżu w miejscowości Upadły, lecz niestety interwencje okazują się 

bezskuteczne. 

 Mariusz Wawrzyński, Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że nie ma 

jednak wpływu na to, co robi Starosta, który jest osoba niezależną. 

 Burmistrz zwrócił się z prośbą do przewodniczącego Rady Powiatu  

o wliczenie wielkości wydatków finansowych z budżetu Powiatu, które zostały 

przeznaczone dla Gminy Golczewo. Poinformował, że mimo, iż Pan Wawrzyński jako 

mieszkaniec Gminy Golczewo jest radnym Powiatu i dodatkowo jej Przewodniczącym 

nie zrealizowano żadnej inwestycji. na terenie gminy Golczewo. 

 Mariusz Wawrzyński stwierdził, że Gmina Golczewo nie podpisuje porozumień 

przygotowanych przez Powiat.  

 Radca Prawny poinformował, że porozumienie dotyczące skrzyżowania  

ul. Kozielickiej z ul. Nowa Szosa w Wysokiej Kam. jest w zarządzie Powiatu i według 

orzeczeń prawnych gmina nie może inwestować w obce środki trwałe. 

 

 Radny Wiesław Kloch nawiązując do wniosku złożonego przez Pana Pakułę 

uważa, że należy jednak umożliwić dojazd do bram cmentarza poprzez 

zdemontowanie blokady. 

 

Ad. 18 Zakończenie obrad 

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący obrad dokonał 

zamknięcia XXII sesji Rady Miejskiej w Golczewie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:       Przewodniczył: 
 
 
    Inspektor             Przewodniczący Rady 
 
Danuta Krupa      MIECZYSŁAW  PERUŻYŃSKI 

 

 


